
№ 7  (302)
25.02.2022

BULANDY
AQPARAT

Аудандық қоғамдық-саяси газет
Районная общественно-политическая газета

Аудан әкімі
Т. Ерсейітовтың 
Алғыс айту 
күнімен 

құттықтауы
Құрметті бұландылықтар!
Елімізде тұратын әр ұлттың мәдени және рухани өмірі 

үшін татулық, келісім және жасампаз еңбек керек. Онсыз 
демократиялық түрлендірулер, мәдениет, алға басулар және 
экономикалық тұрақтылықтың болуы мүмкін емес. Ал, бізде бұл 
құндылықтардың барлығы бар және біз оны мақтан тұтамыз. Біз 
әлемге саяси тұрақтылық пен ұлтаралық татулықты үлгі етеміз. 
Бұл басты құндылығымыз. Осы орайда Алғыс айту Күнінің ел 
ішінде тұратқтылықты, ұлтаралық татулықты сақтауға қосар үлесі 
зор. Алғыс айту күні – күрделі заманды иық тіресе бірге еңсеріп, 
қысқа мерзім ішінде Тәуелсіз Қазақстанды құру жолында аянбай 
тер төккен еліміздің барлық азаматтарының бір-біріне құрмет 
білдіретін күні. Осы мейрам күні мен, ауданымыздың барлық 
тұрғындарына алғыс білдіріп, жақсылық және амандық тілеймін.

Уважаемые 
жители района!

Сердечно поздравляю вас с Днем благодарности! 
В первый день весны, мы отмечаем праздник единства, любви 

и уважения друг к другу. 
Главное значение этого дня – бережное отношение к нацио-

нальной культуре и традициям казахстанского народа, добро-
та, взаимопомощь, воспитание у подрастающего поколения 
граждан чувства толерантности, дружелюбия и уважения друг 
к другу.

В этот прекрасный день желаю всем крепкого здоровья, мира 
и благополучия!Ш. КУСАИНОВ, секретарь районного маслихата.

Құрметті 
бұландылықтар!

Сіздерді келіп жеткен 1 наурыз - Алғыс айту күнімен және 
«Nur Otan» партиясының құрылған күнімен шын жүректен 
құттықтаймын!

Алғыс айту күні ең алдымен елімізде тыныштық пен үндестік, 
өзара сенімділік, бейбітшілік пен келісім саясатының салтанаты 
күні.

Бұл мереке тағдыр тәлкегімен Қазақстан жеріне қоныс 
аударған түрлі этнос өкілдерінің құтты қонысына айналған 
қасиетті қазақ жері мен қонақжай халқына деген терең 
тағзымның айқын белгісі.

Біз біртұтас және еңбекқор ұлт болсақ, көздеген 
мақсаттарымызға жетеміз. Біздің күшіміз бірлікте.

Барша қазақстандықтарға деген құрметтің орнығуына негіз 
болған айтулы мерекемен құттықтай отырып, зор денсаулық, 
отбасыларыңызға амандық, бақ - береке тілеймін!Ізгі ниетпен, «Nur Otan» партиясы аумақтық филиалы төрағасының бірінші орынбасары Р. ХОЖАБАЙ.

Құрметті аудан тұрғындары 
және қонақтар!

Сіздерді 8 Наурыз Халықаралық әйелдер күніне арналған 
салтанатты жиын және мерекелік концертіне шақырамыз!

Өтетін уақыты және орны: 2022 жылдың 4 наурызы, 
аудандық Мәдениет үйі, басталуы – 15.00-де.

*     *     *

Уважаемые жители 
и гости района!

Приглашаем вас на торжественное мероприятие и празд-
ничный концерт, посвященные Международному женскому 
дню 8 Марта!

Время и место проведения: 4 марта 2022 года, районный 
Дом культуры, начало – в 15.00 часов. 

– Құрметті Қасым-Жомарт Кемелұлы, «Qazaqstan» ұлттық телеарнасына сұхбат беруге келісім бергеніңіз үшін Сізге көп рахмет. Сіздің алдыңғы сұх батыңыз орыс тілінде болды. Бас пасөз хатшыңыздың айтуын ша, ол сұхбат халықаралық аудиторияға ар нал ған. Бұл жолы қай аудиторияға арналады? Осындай бөле-жару қазақ тілін кемсіту болып есептелмей ме?  
– Бұл ешқандай да кемсітушілік немесе 

менсінбеушілік емес. Осыған дейін көптеген теле-
арна менен бірнеше рет сұхбат беруді сұраған 
болатын. Мен олардың ешқайсысына келіскен 
жоқпын. Кейін тек «Хабар» арнасына ғана сұхбат 
беремін деп шештім. Себебі ел ішінде көптеген 
жалған ақпарат тарап жатты, соларға тоқтау салу 
керек болды. Сол сұхбат орыс тілінде жасалды. 
Өйткені Қазақстандағы ахуал жөнінде шынайы 
ақпаратты, ең алдымен, әлем жұртшылығына 
тарату керек еді. Содан кейін шетелдік ақпарат 
құралдары сұхбатты кеңінен таратып, барынша 
пайдаланды. Оны өзіңіз білесіз. Қалай десек те, 
орыс тілі – Біріккен Ұлттар Ұйымының алты ресми 
тілінің бірі. Оны мойындауымыз керек. Ал қазақ 
тіліндегі сұхбаттың өз аудиториясы бар. Жалпы, 
мемлекеттің мәселесін мемлекеттік тілде айту-
ымыз керек. Тіліміз бізден басқа ешкімге керегі 
жоқ. Сондықтан ең алдымен, өзіміз ана тілімізге 
құрмет көрсетуіміз керек деп ойлаймын. 

– «Қаңтар қасіретіне» келейік. Жыл басындағы қанды оқиға, өкінішке қарай, көп адамның өмірін жалмады. Митингке шыққандардың бәрі лаңкес пе? Негізі, адам-дар басында бейбіт шеруге шықты емес пе? 
– Әрине, бастапқыда бейбіт шерулер болды. 

Мұны бәріміз көрдік. Еліміздің әр аймағында 
азаматтар алаңға жиналып, өз талаптарын айтты, 
тіпті, наразылықтарын білдірді. Шынын айтсақ, 
әуелде ешқандай қирату, қылмыстық әрекеттер 
болған жоқ. Бірақ жағдай кейін мүлдем басқа 
арнаға бұрылып кетті. Арандатушылар мен 
қарақшылар пайда болды. Олардың шынайы 
мақсаты бейбіт митингке қатысу емес, билікке 
шабуыл жасау болды. 

Бір сөзбен айтқанда, соңына қарай алаңға 
нағыз лаңкестер шықты. Бүлікшілер мыңдаған 
қару-жарақты ұрлап кетті. Қазіргі уақытта 
полиция оларды іздеп жатыр. Әзірге түгелдей 
табылған жоқ. Бұзақылар сол қарудан тағы да 
адам атуы әбден мүмкін. Сонда мұны кім істеді 
деген сұрақ туады? Кім жасады? Бейбіт шеру-
ге шыққандар ма? Шын мәнінде, бұл – кәсіби 
қарақшылардың ісі.

– Сонда олар қайдан пайда болды? 
– Мен осы сұраққа бірнеше рет жауап 

бер дім. Мұның алдын ала жоспарланған 
әрекет екені анықталды. Арнайы дайындықтан 
өткен қылмыстық топтар, лаңкестер оқиғаның 
бел ортасында жүріп, қарақшыларды, құқық 
бұзушыларды басқарды. Әрине, бұзақы 
топтардың арасында бейбіт азаматтар да болды. 
Енді оларды, лаңкестерден, қарақшылардан 
бөліп алуымыз керек. Бұл – өте күрделі мәселе. 
Мұның бәрін тергеу жұмыстары анықтайды. 
Жалпы, мына нәрсені дұрыс түсінуіміз керек. 
Алаңға шыққандардың бәрін түгел бейбіт шеруші 
деп айтуға болмайды. Бұл – ешқандай ақылға 
сыймайтын нәрсе. Көзі ашық, ары таза адам 
мұндай жалған тұжырымға ешқашан сенбейді. 
Ең алдымен, лаңкестер жағдайды ушықтырды. 
Олардың мақсаты – елдің тұтастығын бұзу, 
халықты қорқыту. Ал бейбіт шерушілер 
солардың қармағына түсті. Қазір сол кінәсіз 
азаматтардың құқығын қорғауымыз керек. Мен 
әрбір іс бо йынша мұқият тергеу жүргізу керек 
деп айттым.

Адамдардың құқығын бұзған тұлғалар жазаға 
тартылады. Біз бұған қажетті шараның бәрін 
қабылдаймыз. Еш күмән болмасын.

– Сонда бұл оқиғаларды біз қалай сипат-тауымыз керек? Бұл өзі төңкеріс пе, жоқ әлде билікке қарсы бейбіт шеру ме немесе басқаша ма? Қалай атаймыз?
− Бұл оқиғаны ел ішінде әртүрлі атап жүргенін 

білемін. Қалай болғанда да біз қаралы, қасіретті 
күндерді бастан өткердік. Оны мойындауымыз 

керек. Тәуелсіздіктің 30 жылы ішінде көптеген 
сынаққа тап болдық, оның бәрін ел болып 
еңсердік. Бірақ дәл осындай қарақшылардың 
қатыгез әрекетін көрген жоқпыз. Еліне, жеріне 
адал қызмет ететін, нағыз отаншыл азаматтар 
мұндай опасыздыққа бармайды. Бұл – анық 
нәрсе.

Ашығын айту керек, жағдайды өздерінің 
жеке мүддесіне пайдаланғысы келген адамдар 
төңкеріс жасауға талпынды. Француз тілінде 
осындай әрекетті coup d’etat деп айтады. Бұл 
– төңкеріс деген сөз. Елдігімізге, мемлекеттік 
тұтастығымызға, халқымыздың қауіпсіздігіне 
қарсы жасалған әрекет болды. Әрине, халыққа 
әлі де көп нәрсе түсініксіз. Қарапайым азамат-
тар өздерінің сүйікті қаласын өз қолымен 
қиратпайтыны белгілі. Қарақшылар, лаңкестер 
Алматыға сырттан келді. Мақсат белгілі: кісі 
өлтіру, қорқыту, дүкендерді тонау, әйелдерді 
зорлау, ақыр соңында билікті құлату. 

– Олар билікке неге қарсы шықты? 
– Мәселе мынада: төңкерісшілер елімізде 

қолға алынған реформаларға кедергі келтіруге 
тырысты. Тіпті Президентке де қарсы болды. 
Өзгерістер олардың мүдделеріне тиімді емес еді. 
Өйткені реформалардың басты мақсаты – әділетті 
қоғам орнату, монополияларды жою, саяси 
трансформация жасау, еліміздің экономикалық 
дамуын жеделдету. Халық та осыны талап етіп 
отыр. Сондықтан, бағытымызды өзгертпейміз, 
реформалар міндетті түрде өз жалғасын табады.  

– Сіз тергеу жұмыстарының жүріп жатқанына жаңа тоқталдыңыз. Дегенмен алдын ала тергеу нәтижелері жөнінде айта аласыз ба? 
– Қазір өте ауқымды тергеу жұмыстары 

жүргізілуде. Бас прокуратура нақты ақпаратты 
жүйелі түрде жариялап жатыр. Қандай да бір 
нәтиже туралы айтуға әлі ерте. Бұл – өте күрделі 
мәселе. Қазір тергеу құпия түрде жүргізіліп 
жатыр. Өйткені бұл өте ерекше іс болғандықтан 
біраз уақыт керек. Көп ұзамай халқымызды маза-
лап отырған сұрақтарға міндетті түрде жауап 
беріледі. Бәрі де айтылады. Халықтан ештеңені 
жасырып қалмаймыз. Қазір тек мына нәрсені 
ғана айта аламын. Бұл біздің халқымыздың 
қауіпсіздігіне, еліміздің тұтастығына төнген қауіп 
болды.  

– Адамдардың құқықтарының қорғалуына байланысты жаңа ғана өзіңіз айтып өттіңіз. Енді осыған тоқталайық. Күлбілтелемей бірден айтсақ, бұл – азаптау фактілері тура-лы. Өзіміз де көрдік. Әлеуметтік желілердегі видеоларды, жазбаларды сай-сүйегің сырқырап қарайсың. Әсіресе арқасына үтік басылған талдықорғандық Азамат Батырба-ев деген жігітке қатысты. Осыдан хабардар-сыз ба?
– Иә, бұл мәселе жөнінде жақсы білемін. Кейбір 

азаматтарымыз менің атыма бейнеүндеу жазып, 

әлеуметтік желілерде таратып жатыр. Мұны да 
біліп отырмын. Осыған байланысты мен Ішкі 
істер министрлігі мен Бас прокуратураға арнайы 
тапсырма бердім. «Шаш ал десе, бас алатын» 
әрекеттерге жол беруге болмайды. Қоғамдық 
комиссиялар өз жұмысына кірісіп кетті. Адам 
құқықтары жөніндегі уәкіл Эльвира Әзімова, 
белгілі құқық қорғаушылар: Айман Омарова, 
Жеміс Тұрмағамбетова, Абзал Құспан және басқа 
да заңгерлер жиналып, арнайы комиссиялар 
құрды. Олар әр істің заңдылығын қарап жатыр. 
Қоғамдық комиссияларға сенімсіздік көрсетуге 
ешқандай себеп те, хақымыз да жоқ. Билік те, 
құқық қорғау органдары да жұмыстарына арала-
спайды. Мен де араласпаймын.

Әрбір құқық бұзушылық дерегі бо йынша 
шаралар қабылданады. Кінәлі адамдар жазаға 
тартылады. Мен үшін азаматтарымыздың құқығы 
аса маңызды. Әсіресе қазіргі таңда мұны ең 
маңызды мәселе деп айтуға болады. Әрбір іс 
бо йынша әділ шешім шығару мен үшін негізгі 
принцип болып табылады.

– Ал бұзақыларға қатысты қандай іс-шаралар қабылданады? 
– Бұзақылар туралы мәселеге келсек, кейбір 

адамдар жазықсыз азаматтарды еш себепсіз 
қамауға алды деп ойлайды да, осындай жалған 
ұрандарды ел ішінде таратады. Бірақ мынаны 
ұмытпауымыз керек: олардың ішінде лаңкестер 
де, қылмыскерлер де бар. Қараңызшы, мыңдаған 
адам қаланы қиратып, нағыз террористік 
әрекеттерге барды. Бірақ қазір бәрі жай ғана 
бейбіт азаматтар болып шықты. Бұған кім сенеді? 
Жалпы, лаңкестерді, қарақшыларды халық 
қаһармандары, батырлары деп айтуға болмай-
ды. Бұл – ешқандай шындыққа келмейтін жалған 
уәж. Егер біз ақиқатына көз жеткізбей, олардың 
айтқанына сенетін болсақ, елімізге тағы бір 
үлкен қауіп төндіреміз. Бұл – қарақшыларды 
Қазақстанға шақыру деген сөз. Сондықтан 
аталған мәселеде біз өте сақ болуымыз керек. 
Әрбір іс бо йынша мұқият тергеу жүргізуіміз 
қажет.

 – Ресейдегі бірқатар сарапшы елімізде болған оқиғаға қатысты «Төңкерісшілердің мақсаты Президент Қ.Тоқаевты Қазақстаннан қуып шығу немесе тұтқынға алу» деген болжам жасады. Сол рас па? Бірақ Сіз олардың жоспарын жоққа шығардыңыз. Осыған байланысты Өзіңіз қандай нақты түсініктеме берер едіңіз?  – Бәлкім, бұл Ресейдің барлау қызметінің 
көзқарасы шығар. Бұл рас та болуы мүмкін. Олар 
біздің еліміздегі оқиғаларды мұқият бақылап 
отырады ғой. Қалай десек те, арнайы жасақталған 
қарулы бандалар билікті басып алғысы келді. 
Сондықтан шетелдік сарапшылар айтқан пікірдің 
жаны бар деп ойлаймын. Дегенмен барлығына 
байыппен қарап, салмақты баға беру қажет. (Жалғасы 2 бетте).

БІЗДІҢ БІР ҒАНА ОТАНЫМЫЗ БАР,
ОЛ – ҚАЗАҚСТАН

Мемлекет басшысы Қасым-Жомарт Тоқаевтың
 «Qazaqstan» ұлттық арнасына берген сұхбаты
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БІЗДІҢ БІР ҒАНА ОТАНЫМЫЗ БАР, ОЛ – ҚАЗАҚСТАН
(Жалғасы, басы 1 бетте).

«Сабыр түбі – сары алтын» деп халқымыз бекер 
айтпаған. Бізге керегі – асығыс шешім шығарып, істі 
жауып тастау емес, міндетті түрде ақиқатқа көз жеткізу. 
Бұл – менің алдыма қойған мақсатым. 

– Сіз Владимир Путинге қоңырау шалып, Ұжымдық қауіпсіздік туралы шарт ұйымының әскерін Қазақстанға шақырдыңыз. Бұл еліміздің дербестігін, егемендігін Ресейге телу деген сөз емес пе? Соларды шақырмаса болмайтын ба еді өзі? Қазір осы шешіміңізге өкінбейсіз бе? 
– Өкінбеймін. Бұл – ешқандай да өкіндіретін шешім 

емес. Керісінше дұрыс шешім болды деп ойлаймын. 
Өйткені қарулы қарақшылар Алматыны қиратып, 
өзге қалаларға қауіп төндірді. Осы қарулы контингент 
болмаса, лаңкестер басқа да қалаларды басып алар еді. 
Қарулы шайқастар Талдықорғанда, Таразда, Шымкент-
те, Қызылордада орын алды. Елордада лаңкестердің 
дайын дық жұмыстары байқалды, олар тіпті Ақордаға 
шабуыл жасауға дайын болды.  

Кейбір беделді сарапшылардың ай туынша, 
лаңкестер Қазақстанның басты екі қаласын басып 
алуды жоспарлаған. Бұл – Сириядағы сценарийге ұқсас 
жос пар. Сол елде лаңкестер Дамаск пен Ракканы  басып 
алуға әрекеттенген еді. 

Ұжымдық қауіпсіздік туралы шарт ұйымының 
әскерлері біздің елде бір де бір оқ атқан жоқ. Оны ашық 
айту керек. Олар тек негізгі стратегиялық нысандарды 
күзетіп тұрды. Осы кезде біздің күштік құрылымдар іске 
кірісіп, қарулы лаңкестерге тосқауыл қойды. Арамызда 
тек тығыз байланыс пен үйлесім болды. 

Ал енді «Путинге қарыз боп қалдық» дегенге келсек, 
бұл – бос әңгіме. Оны доғару керек. Біріншіден, 
Ұжымдық қауіпсіздік туралы шарт ұйымының 
контингенті В.Путиннің немесе Ресейдің жеке әскері 
емес. Бұл ұйымның әскери құрамы оған мүше елдердің 
бәріне ортақ. Онда Ресейден бөлек, Беларусь, Армения, 
Тәжікстан және Қырғызстанның әскери бөлімдері бар. 
Қазақстан да – осы ұйымның толыққанды мүшесі әрі 
негізін қалаушысы. Сондықтан бәрі – заңды, қисынды. 

Ресейге келсек, бұл алпауыт ел өзінің геосаяси 
мүддесін де қорғады. Қазақстанның тұрақтылығы Ресей-
ге өте қажет. Мұны дұрыс түсінуіміз керек. Қазақстан 
мен Ресей – стратегиялық серіктестер. Арамызда 
шынайы достық пен өзара сенім болуы керек. Басқа 
сая сат ұстансақ, екі елдің стратегиялық мүддесіне 
нұқсан келтіреміз. Жалпы, біз ешкімге ештеңе де қарыз 
емеспіз. Қазақстан – егемен мемлекет. Сондықтан саяса-
тымыз да дербес.

– Сонда да көрші елдің кейбір журналистері «Ресей Қазақстанды құтқарды» деп жазып жүр....
– Жаңа ғана айтып өттім, Ресей – Қазақстанға жақын 

орналасқан серіктес мемлекет. Осындай жағдайда оның 
бізге көмекке келуі айтпаса да түсінікті. Мұны құтқару 
емес, ортақ мүддемізді қорғау үшін жасалған іс-әрекет 
деп түсінуге болады. Бұл – бір. Екіншіден, аталған 
мәселеге геосаяси ахуал тұрғысынан да қарау керек. 
Ұжымдық қауіпсіздік туралы шарт ұйымы – бәрімізге 
ортақ құрылым. Ресей және Ұйымға мүше мемлекеттер 
Қазақстанның ғана емес, өздерінің де қауіпсіздігін ойла-
ды. Сол үшін көмек қолын созды.

– Жалпы, Қазақстанның Ресеймен қарым-қатынасы қандай болуы керек? «Мәскеу біздің жерімізге көз алартып жүр, солтүстік облыстарды тартып алады» деген пікірлер де айтылады...  
– Бірінші сұрағыңызға қатысты айтар болсам, 

Қазақстан мен Ресей арасында мәңгі тату көршілік 
туралы келісім бар. Ресей – ғасырлар бойы қатар өмір 
сүріп келе жатқан құдайы көршіміздің бірі. Қазақтың 
тағдырына осылай жазылған. Мұны біз өзгерте 
алмаймыз. Саяси, сауда-экономикалық және мәдени 
байланыс тарды нығайта беруіміз керек. Бұл, ең алды-
мен, Қазақстанның стратегиялық мүддесіне сай келеді. 

Екінші мәселе. Иә, расында да, кейбір ресейлік 
саясаткерлер тарапынан «Қазақстанның солтүстік 
облыстарындағы жерлер біздікі» деген сөздер айтылды. 
Бірден кесіп айтайын. Бұл – ақылға сыймайтын, орын-
сыз пікір. Ресми билік, яғни Кремль, әрине, бұл уәжді 
қолдамайды.

Екі елдің басшылығы арасында жер мәселесіне 
қатысты ешқашан дау туындаған емес. Маған В.Путиннің 
өзі «жерге қатысты ешқашан мәселе көтермейміз» деп 
айтқан. Сондықтан алаңдайтын ешнәрсе жоқ. Шекара-
мыз толық айқындалған, бекітілген. Бұл ақиқатты бүкіл 
әлем мойындайды. Екі елдің арасындағы байланыстарға 
сызат түспеген. Ресей Президенті осындай қағидаттарға 
адалдығын, беріктігін көрсетті.

– Түсінікті. Енді «Қаңтар қасіретіне» қайта оралсақ, халықтың көбі Тұңғыш Президентке және оның отбасына қатысты наразылығын білдірді, тіпті ашу-ызаға толы пікірлер айтылды. Себеп белгілі. Сіз өзіңіз Мемлекет басшысы ретінде осы жағдайдан қандай сабақ алдыңыз? 
– Мәселеге жан-жақты қарайтын болсақ, халық 

наразылығының астарында өткір әлеуметтік мәселе 
жатыр. Халықтың көбінің әлеуметтік жағдайы төмен. 
Бұл – ақиқат. Мемлекеттің тұтас байлығы аз ғана 
топтың қолында. Теңсіздік белең алуда. Наразылықтың 
түп-тамыры осыдан басталды. Бұл мәселе туралы мен 
Парламентте, басқа да жиындарда айттым. 

Өкініштісі, азаматтардың нара зылығын лаңкестер 
мен қылмыскерлер пайдаланып кетті. Бұған бәріміз 
куә болдық. Расында, әлеуметтік желіде Тұңғыш 
Президентіміз туралы әртүрлі ойлар айтылып, жазылып 
жатыр. Қанша адам болса, сонша пікір болады.  

Мен Мемлекет басшысы ретінде Нұрсұлтан Әбішұлы 
Назарбаевтың 30 жылдық еңбегін жоққа шығаруға 
болмайды деп ойлаймын. Тарихқа қиянат жасамау 
керек. Нұрсұлтан Назарбаев – мемлекетіміздің іргесін 
қалаған, мемлекеттігімізді нығайтуға зор үлес қосқан 
тұлға. Оның қызметіне әділ баға беруге міндеттіміз. 
Тұңғыш Президенттің кемшіліктері болса, одан жас 
басшылар сабақ алуы қажет. Қаңтар оқиғасы елімізге 
де, менің өзіме де үлкен сабақ болғаны сөзсіз. Тиісті 

қорытынды жасалды. Қазір елімізде қабылданып жатқан 
саяси шешімдер − соның нәтижесі. Алдымызда өте көп 
жұмыс бар. Мұны барлығы көріп, біліп отыр деп ойлай-
мын.

– Иә, соңғы кездері көптеген ауыс-түйіс болды. Соның ішінде Ерболат Досаевты Алматы қаласының әкімі етіп тағайындаған шешіміңізге наразы тұрғындар митингке шықты. Бұл шешімді қайта қарау ойыңызда бар ма?
– Ондай ойым жоқ. Алматы – еліміздегі ең ірі, ерек-

ше шаһар. Қаланың ахуалы, тұрғындардың әл-ауқаты 
менің жеке назарымда. Қаңтар оқиғасы кезінде қаланың 
экономикасы зардап шекті. Азаматтардың және бизнес 
иелерінің дүние-мүлкі тоналды. Көптеген нысан өртелді, 
қиратылды. Соның бәрін қалпына келтіру керек. Бұл 
– оңай шаруа емес. Сондықтан осындай жауапты 
жұмыс жаңа әкім Ерболат Досаевқа жүктелді, қолынан 
келеді деп үміттенемін. Себебі оның бизнес саласында, 
мемлекеттік қызметте тәжірибесі мол. Іскер, еңбекқор 
адам. Жұмыс істеуіне мүмкіндік берген жөн деп ойлай-
мын.

– Осы сияқты басқа да біраз кадрлық өзгерістер болып жатыр. Бірақ әкімдердің басым көпшілігі әлі орнында отыр. Олардың жағдайы қалай болмақ? Алдағы уақытта облыс әкімдері сайлана ма? 
– Жалпы айтқанда, кадрлық ауыс-түйіс – үздіксіз 

жалғаса беретін үдеріс. Лауазым мәңгілік дүние емес. 
Жұмыстың жаңа талабына икемделе алмаған адамдар 
қызметтен кетуге мәжбүр болады. Олардың орнын 
жаңа кадрлар басады. Әкімнің бәрін ауыстыру менің 
негізгі мақсатым емес. Әкімдердің жұмысына жан-жақты 
талдау жасалады. Негізгі талап – азаматтардың 
әл-ауқатын арттыру. Сондықтан қажеттілік болса, тиісті 
кадрлық шешімдерді қабылдаймын. Міндетті түрде 
өзгерістер болады. 

Мен 2020 жылы халыққа Жолдауымда алғаш рет 
ауыл әкімдерін сайлау туралы айттым. Көп ұзамай ауыл 
әкімдерін сайладық. Былтырғы Жолдауымда «Келесі 
қадам – аудан әкімдерінің сайлауы» деп айттым. Оны 
2024 жылы өткіземіз. Бәлкім, пилоттық жоба ретінде 
келесі жылдан бастасақ, орынды болар. 

– «Жаңа Қазақстанды» құрамыз деп отырмыз. Бірақ бұрынғы жүйеде жұмыс істеген адамдар қызметке қайта тағайындалып жатыр. Жұрт ескі мамандармен жаңа Қазақстанды қалай құрамыз дейді. Бұл туралы не айтар едіңіз?
– Негізі, кадр мәселесі өте күрделі әрі аса маңызды. 

Расында, көп нәрсе білікті кадрларға байланы-
сты. Менің бастамам бойынша Президенттік жастар 
кадрлық резерві құрылды. Кадрлық резервке өткен 
азаматтар біртіндеп жауапты қызметке тағайындалып 
жатыр. Әрине, мұнымен шектелуге болмайды. Басқа да 
адамдарға жол ашуымыз керек.

Жалпы, мемлекеттік қызметшілерге қойылатын талап 
өте жоғары болуға тиіс. Кез келген адам бірден министр 
немесе әкім бола салмайды. Ол анық нәрсе. Біраз 
уақыт, мол тәжірибе керек. Ондай лауазымға білімді, 
білікті, қызметіне адал азаматтарды тағайындаған жөн. 
Бұрынғы мамандардың бәрін жұмыстан шығару дұрыс 
болмас еді. Орысша «политическая чистка», яғни «саяси 
тазалауға» барудың қажеті жоқ. Мемлекеттік басқару 
саласына бірте-бірте жаңа мамандар келеді. Келіп те 
жатыр. Бұл – қалыпты үдеріс. Бірақ бір нәрсені есте 
ұстаған жөн. Мемлекеттік қызмет – эксперимент алаңы 
емес! Сондықтан бұл жұмысты бірте-бірте жүргіземіз.

– Алдыңғы сұхбатыңызда Сіз елімізде кадр тапшылығы бар екенін айттыңыз. Шын мәнінде, көптеген білікті мамандарымыз шетелде жүр. Білім қуып, кәсіп іздеп кеткендер де бар. Шетелдегі отан-дастарымызды Қазақстанға шақыру ойыңызда бар ма? Жалпы, бұл іске асуы мүмкін дүние ме?
– Расында шетелде жүрген білікті мамандарымыз 

аз емес. Бұл үшін ешкімді айыптауға болмайды. Қазір 
– жаһандану заманы. Адам қай жерде сұранысқа ие 
болса, сол жерге барып жұмыс істеуге қақы бар. Оған 
ешкім кедергі жасамайды. Біз өз саласында табысқа 
жеткен азаматтарды бұған дейін де шақырғанбыз. Елге 
қайтып келген отандастарымыз да бар. Бірақ шындығын 
айтуымыз керек, елімізге білімі жоғары, парасатты адам-
дар керек. Жалпы, адами капитал жоғары болуы қажет. 
Жалпақ тілмен айтсақ, Отанымызға келген адамдардың 
сапасы неғұрлым жоғары болса, елімізге соғұрлым 
тиімді болады.

Жалпы, бәріміз еңбекқорлықтың, біліктіліктің идео-
логиясын көтеруіміз керек. Ұлтымыз дүние жүзінде, 
ең алдымен, еңбекқор, жұмысқа адал ұлт ретінде 
мойындалатын болса, бұл экономикамызға оң әсер 
етеді. Масылдықтан, жалқаулықтан алшақ болуымыз 
қажет. Сонда ғана Жаңа Қазақстан тұжырымдамасы 
іске асады. Меніңше, біз бұрын үлкен идеологиялық 
қателік жібердік. Шетелге, яғни Орталық Азиядан Ресей-
ге кеткен жұмысшыларға күліп, «Қараңыздар, олар қара 
жұмыспен айналысуға мәжбүр болды, ал бізге келгенде, 
бірде-бір қазақ шетелде жұмыс істемейді, жайбарақат 
жүрміз» деп қатты мақтандық. Кез келген еңбекті 
жоғары бағалау қажет, солай емес пе? Бүгінгі күні 
Орталық Азиядағы жұмысшылар Ресейде еңбек етіп, 
күн көріп жатыр. Ал біздікілер еңбек бәсекесіне шыдай 
алмайтын болды. Өкінішке қарай, бұл – «сырьевое 
проклятье», яғни «шикізатқа тәуелді болудың» салдары.  – Тағы бір маңызды дүниеге назар аударсам деймін. Сіз «мемлекет ақпараттық соғыста жеңілді» дедіңіз.  Елдегі журналистика деңгейіне көңілі толмайтындар көп. Мұның бір себебі, ақпарат құралдарына мемлекет қатаң бақылау жасайды дейді олар. Біз демократиялық қоғам құрамыз десек, БАҚ саласын шын мәнінде «төртінші билік» деңгейіне көтеруіміз керек емес пе? Осы туралы ойыңызды ортаға салсаңыз.    

– Жалпы, қазақ журналистикасының деңгейі 
төмен деп айтуға болмайды. Керісінше қазақ 
журналистикасының деңгейі жоғары екені күмәнсіз. 
Қаңтар оқиғалары кезінде ақпараттық вакуум 
болды. Оны кәсіби тұрғыда дайындалған лаңкестер, 

қылмыскерлер өз мүддесіне пайдаланды. Интернетті 
бұғаттауға мәжбүр болдық. Бұл – әлемдік практика. 
Бірақ басқа да ақпарат құралдарымыз бар ғой. Содыр-
лар кейбір теле-радио арналардың ғимаратын өртеп, 
қиратты. Одан басқа ақпарат құралдары үздіксіз хабар 
таратты. Ешқандай шектеу болған жоқ. 

Ал баспасөз бостандығына келсек, бізде заң бойынша 
цензура жоқ. Ақпарат еркіндігін барынша қамтамасыз 
етіп жатырмыз. Бірақ еркіндік деген ойыңа не келсе, 
соны айту емес. Кез келген демократиялық елдер-
де жалған ақпарат таратқан адам жауапқа тартылады. 
Мен әрбір журналист, ең алдымен, мемлекетшіл азамат 
болуы керек деп санаймын. Осы орайда Н.Некрасовтың: 
«Ақын болу шарт емес, азамат болу – міндетің» деген 
қанатты сөзі бар. Сондықтан әрқайсымыз еліміздің 
патриоты болуға тиіспіз.

Қазақтың «Айтылған сөз – атылған оқ» деген 
даналығы бар. Осы ретте, өкінішке қарай, кейбір журна-
листер жалған ақпарат таратып, елдің мүддесіне қарсы 
жұмыс істейді. Қазіргі заманда блогерлер көбейіп кетті. 
Олардың кейбір әрекеттері кері әсер етеді. Бір блогер-
лер жақсы жазады. Ал екінші біреулері мәселенің 
байыбына бармай, зерттемей, үстірт қарайды. Деген-
мен азаматтарымыз ақ пен қараны ажырата алады 
деп ойлаймын. Расында, «ақпараттық соғыс» бүкіл 
әлемде болып жатқан үрдіс. Сондықтан біз де оған 
бейімделуіміз керек.

– Сіз осы күзде саяси реформалар ұсынатыныңызды айттыңыз. Жоспарыңыз сол қалпында ма? Түбегейлі өзгерістер күтуге бола ма? 
– Қандай түбегейлі өзгерістер болатынын қазір айта 

алмаймын. Бірақ біраз өзгеріс болады. Бұл туралы 
Мәжілісте сөйлеген сөзімде айттым. Мен бастапқыда 
жаңа саяси реформаларды күзде жариялаймын деп 
ойлағам, бірақ саяси реформаларды наурыздың орта-
сында халыққа Жолдауымда ұсынатын болдым. Қазіргі 
таңда жұрт реформаларды зор үмітпен күтіп отырғанын 
білемін. Сондықтан «Жаңа Қазақстанды бірге құрайық» 
деп үндеу жолдадым. Онда айтылған мәселелерді 
көпшілік қолдап отыр.

Жалпы, кез келген қиындықтың артында үлкен 
мүмкіндіктер тұр. Қытай тіліндегі «дағдарыс» деген 
сөздің «жаңа мүмкіндіктер» деген мағынасы бар. Осы 
ретте біз де күш-қуатымызды Отанымызды өркендетуге 
жұмсайық.        

Әрине, азаматтық қоғаммен, дербес сарапшылар-
мен ауқымды диалог жүргізу керек. Өйткені халықтың 
пікірі өте маңызды. Мен «Адамдар мемлекет үшін емес, 
мемлекет адамдар үшін» деген ұстанымды жарияла-
дым. Осыған байланысты Үкіметке тиісті ұсыныстар 
дайындауды тапсырдым. 

– Соңғы кезде олигополия деген терминді көп пайдаланып жүрсіз. Оны көпшілік әлі түсіне қойған жоқ. Дүйім жұрттың бәрі оны толығымен түсінеді деп айту қиын. Түптеп келгенде, бұл сөздің мағынасы неде? Соны айтыңызшы? 
 – Олигополия – бұл экономика саласындағы саны 

шектеулі адамдардың үстемдігі деген сөз. Бізде осын-
дай үрдіс белең алуда, көпшілік, әсіресе, кәсіпкерлер 
оны жақсы біледі. Бұл шынайы бәсекеге, жалпы айтсақ, 
әділеттілікке кедергі болып отыр. Осы мәселені шешпе-
сек, экономикамыз дамымайды, ішкі саяси ахуал мүлдем 
нашарлап кетеді. Сондықтан менің басты мақсатым – 
экономикада болсын, саясатта болсын, монополияны 
мейлінше жою. Одан біржола құтылған жөн. Бұл, әрине, 
оңай емес, бірақ міндетті түрде осы жұмысқа кірісуіміз 
керек. Басқа жол жоқ. 

– Сіздің пікіріңізше, бүгінгі қоғамымыздың алдында тұрған ең маңызды мәселе қандай? 
– Қоғамдағы ең маңызды мәселе – заң үстемдігін 

қамтамасыз ету. Өкінішке қарай, заңды мойындағысы 
келмейтін азаматтар аз емес. Басқаша айтсақ, 
құқықтық нигилизм белең алуда. Ағаларымыз 
«Тәртіпсіз ел болмайды» деп баяғыда айтқан болатын. 
Менің ұстанымым: қоғамда заң мен тәртіп болса ғана, 
ел ішінде үйлесім, бейбіт өмір болады. Заң – кез келген 
өркениетті қоғамның бас ты өлшемі. Заң үстемдік 
құрғанда ғана әділетті қоғам қалыптасады. Біз міндетті 
түрде бұған қол жеткізуіміз керек. Бұл – менің нақты 
ұстанымым.

– Сіз Үкіметтің отырысында шетелге заңсыз шығарылған қаражатты Отанымызға қайта әкелу керек деп тапсырма бердіңіз. Бұл тапсырма қашан орындалады? Соның мерзімдері туралы айта аласыз ба?
– Мен Үкіметке тиісті тапсырма бердім. Бұл 

мәселе бойынша Үкімет екі айдан кейін маған нақты 
ұсыныстарын айтады. Содан кейін жұмыс басталады. 
Аталған мәселе бойынша ауқымды сараптама жасау 
керек. Онсыз болмайды. Содан кейін шетелдегі тиісті 
мекемелермен келіссөздер жүргізуге кірісеміз. Бұл 
өте күрделі әрі ұзақ уақытқа созылатын жұмыс бола-
тын сияқты. Оны ашық айтқан жөн. Бірақ әділдікке 
жету үшін осы жұмысты бастау керек. Шетелге заңсыз 
шығарылған қаражатты елге қайтаруға тиіспіз.

– Сіз екі мерзім ғана Президент қызметін атқаруыңыз мүмкін екенін айттыңыз. Олай болса, келесі сайлауға қатысатыныңыз анық қой?
– Бұл мәселе Конституциямызда жазылған. Прези-

дентке екі мерзім берілген. Оны бұзуға болмайды. 
Наурыздағы Жолдауымда, мүмкін, осы маңызды мәселе 
жөнінде өз пікірімді айтармын. Ал бірақ қазір сайлауға 
барамын ба, бармаймын ба, оны айта алмаймын.

– Сіздің ойыңызша, Қазақстанның болашағы қалай болады? Кешегі оқиғалардан кейін көпшілігімізге «Егемендігімізді сақтап қала аламыз ба?» деген ой келгені рас... 
– Біздің халқымыз талай «тар жол, тайғақ кешуді», 

қилы заманды басынан өткерген. Қиындықтың бәрін 
жеңген. Кешегі қасіретті оқиға кезінде халқымыз бірлігін 
көрсетті. Осы құндылықты келешек ұрпаққа аманат 
етуіміз керек. 

Қазақстанның болашағы жарқын болатыны сөзсіз. 
Мен бұған кәміл сенемін. Біздің бір ғана Отанымыз 

бар. Басқа Отанымыз жоқ. Болмайды да. Еліміздің 
Тәуелсіздігі бәрінен қымбат. Бұл – ак сиома, ақиқат. Оны 
көздің қарашығындай сақтау – ортақ парызымыз.

Ал егемен ел дегеніміз қандай ел? Бұл – әлемдік 
үдеріске бейімделген біртұтас халық. Дербестігін жалаң 
сөзбен немесе ұранмен емес, нақты іспен дәлелдей 
білген ел. Демек, «Егемендікті сақтап қаламыз ба?» 
деген күмәнді ой ешкімде болмауы керек. Ол қисынсыз 
тұжырым, қисынсыз сөз. Керісінше, әрқайсымыз 
«Тәуелсіздігімізді қалай бекем ұстап қаламыз?» деп 
ойлануға тиіспіз.  

Тілімізге келсек, оны да сақтап қаламыз. Басқаша 
болмайды, себебі тарихымыздағы ең күрделі 
кезеңдерде тіліміз көзі ашық ағаларымыздың, 
қарапайым халқымыздың арқасында аман қалды. 
Дегенмен тіл реформасын жасауымыз керек. Мәселе 
латын графикасына жедел түрде көшуде емес. Бұл 
іске байыппен қараған жөн. Сараптама жасалуға тиіс. 
Қисынсыз нәрсенің пайдасы жоқ. Әсіресе тілге келген-
де, асығыстық танытуға болмайды. Себебі бұл өте нәзік 
дүние.

– Жұртымыздың қандай жақсы қасиеттерді бойға сіңіргенін қалар едіңіз?
– Бұл туралы мен жаңа да айттым. Дегенмен бұл – 

өте маңызды мәселе, сондықтан қайталап айтайын. 
Біз қоғамда еңбекқорлық идеясын орнықтыруымыз 
керек. Турасын айтайық, бұл қазір ең өзекті мәселе 
болып тұр. Азаматтарымыз адал еңбекпен табыс табу-
ды ең басты, орынға қоюы қажет. Бақуатты ел болу 
биліктің жұмысына ғана емес, ол ең алдымен, әрбір 
азаматтың еңбегіне байланысты. Елдің тұрмысын 
құрғақ сөзбен емес, нақты іспен көтеру керек. Біздің 
жастарымыз осыны айқын ұғынса деймін. Елімізде 
белгілі теріс факторларға қарамастан, тиімді, пайдалы 
жұмыс атқаратын мүмкіндіктер аз емес. Жақсы мен 
жаман туралы ұлы Абайдан асырып ешкім айта алмас. 
Сондай-ақ ойшыл ақынның «талап, еңбек, терең ой, 
қанағат және рақым» деген даналығының да мәні зор. 
Бұл қағида бізге, әсіресе осы заманда ауадай қажет. 

– Қасым-Жомарт Кемелұлы, Сіз күнделікті қандай ақпарат көздерін пайдаланасыз? Теледи-дар, мерзімді басылым, әлеуметтік желілер... 
– Мерзімді баспасөзді үзбей қараймын. Бұл – менің 

бұрыннан қалыптасқан дағдым. «Егемен Қазақстан», 
«Айқын», «Астана ақшамы» газеттерін оқимын. «Ана тілі», 
«Қазақ әдебиеті», «Жас қазақ», «Түркістан» газеттерін де 
міндетті түрде оқып тұрамын. Жалпы, мен көп оқитын 
адаммын. Жақсы мақала немесе сұхбат көрсем, астын 
сызып оқуға тырысамын. Өзекті мәселе байқасам, 
оған қатысты нақты тапсырма беремін. Әлеуметтік 
желідегі өткір жазбаларды да үнемі шолып отыра-
мын. Ал теледидардан жаңалықтар мен сараптамалық 
бағдарламаларды көремін.

– Қасым-Жомарт Кемелұлы, Сіздің «Әке тура-лы ой-толғау» кітабыңыздың желісі бойынша бір продюсерлік орталық кино түсіргелі жатыр екен. Осыған қатысты не айтасыз?– Менің кітабымдағы оқиғалардың негізінде кино 
түсіргелі жатқанын оқыдым. Бұл туралы ешкімге 
ешқандай тапсырма берген жоқпын. Бермеймін де. 
Мұндайды қаламаймын. Бірақ өзім жазған «Әке тура-
лы ой-толғау» кітабынан бас тартпаймын, мазмұнды 
туынды деп есептеймін. Себебі жастарға да пайдалы 
дүние. Бұл – менің әке-шеше алдындағы перзенттік 
борышым.– Шығармашылығыңызға қатысты тағы бір сұрақ. Сіз негізінен, дипло ма тия, сыртқы саясат туралы бірнеше кітап жаздыңыз. Солардың ішінде Елба  сының тұлғасына арналған «Ол та  рихты жасап жатыр» деген туынды ңыз бар. Қазіргі таңда сол кітапты жаз ға ныңызға өкінбейсіз бе? Бұдан басқа, жаңа кітаптар жазу жоспарыңызда бар ма?

– Өкінбеймін. Тұңғыш Прези ден ті міздің еңбегі 
туралы кітапқа келсек, қазақта «Өткен іске өкінбе» 
деген сөз бар. Мен көптеген оқиғаға куә болған 
адаммын. Сондықтан қағазға түсіргенді жөн көрдім. 
Оқырмандардың пікірінше, кітаптарым жоғары 
деңгейде жазылған. Мысалы, әлі күнге дейін студенттер 
менің кітаптарымнан қажетті мағлұматын алып, пайда-
ланып жүр.

Жоспар туралы айтсақ, кейбір ойларымды түртіп 
қойып, күнделік жазатыным бар. Мүмкін, болашақта 
қажет болар. Келешекте қазіргі өміріміз туралы ауқымды 
кітап жазу ойымда бар. Амандық болса жазамын.

– Жақында Сіз Тұңғыш Президент туралы заңға енгізілген өзгертулерге қол қойдыңыз. Яғни Елбасының бірқатар өкілеттілігі сол заңмен тоқтатылды. Онда Қауіпсіздік Кеңесі мен Қазақстан халқы Ассамблеясын өмір бойы басқару және басқа да баптар бар. Жалпы, осы мәселеге Өзіңіздің көзқарасыңыз қандай?
– Бұл түсінікті нәрсе. Бұрын осындай заңдар 

қабылданды, қазіргі таңда олардың қажеттілігі шама-
лы. Оны ашық айту керек. Келешекте осындай заңдар 
қабылдаудың қажеті жоқ деп есептеймін. Бұрынғы 
олқылықтар болса да, бұл – біздің тарихымыз. Бәріміз 
тарихтан сабақ алуымыз керек. Біздің мақсатымыз – 
еліміздің болашағы, өскелең ұрпақтың қамы туралы 
ойлау. Басқа сөз жоқ.

– Қасым-Жомарт Кемелұлы, бүгін арнамызға уақытыңызды бөліп, берген сұхбатыңыз үшін Сізге рахметімді айтқым келеді. Сұхбат соңында көрермендерге, жұртшылыққа не айтасыз?
– Расында, бүгін жақсы, мазмұнды сұхбат болды деп 

ойлаймын. Халыққа айтарым, бұл дүниеде қазақтардың 
тағдырын тек өзіміз ғана шешеміз. Біз үшін жалғыз 
ғана мемлекет бар, ол – Қазақстан. Бұл – біздің қасиетті 
Отанымыз. Басқа Отанымыз жоқ. Отанын қорғау, 
халқының амандығын сақтау – әр азаматтың борышы. 
Осыны ұмытпауымыз керек. Қазақ елі жасай берсін!– Құрметті Қасым-Жомарт Кемелұлы, сұхбат бергеніңіз үшін тағы да рахмет айтамын. Әңгімелескен Жайна СЛАМБЕК,журналист.
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РАБОЧАЯ   НЕДЕЛЯРАБОЧАЯ   НЕДЕЛЯ

В начале недели состоялся рабочий визит депу-
тата Мажилиса Парламента РК Натальи Григо-
рьевны Дементьевой в Буландынский район.

Визит депутата начался со встречи с членами 
районного Совета матерей в районной модель-

ной библиотеке. В теплой и уютной обстановке 
очага культуры, где вершит волшебное царство 
книг, Наталья Григорьевна и женщины, активно 
участвующие в социально-экономической жизни 
района, обсудили актуальные вопросы, связан-
ные, прежде всего, с активной гражданской пози-

цией женщин, их вовлечения в предпринима-
тельский сектор, участие в различных проектах 
и общественных инициативах. Депутат Мажили-
са дала высокую оценку активности женщин из 
разных сфер, обозначив, что Совет матерей ведет 
хорошую воспитательную и агитационную рабо-
ту. 

Рассказали о своей работе, о деятельности 
Совета, о проводимых мероприятиях председа-
тель районного Совета матерей Людмила Ширин-
ская, ветеран государственной службы, член 
Совета матерей и активист ветеранского движе-

ния Капитоновского сельского округа Каирни-
са Батталова, женщины-акимы Вознесенского и 
Журавлевкого сельских округов Юлия Сиротки-
на и Татьяна Гильгенберг, представительницы 
сферы образования, сферы предприниматель-

ства и услуг. 
На встрече также присутствовали замести-

тель руководителя КГУ «Қоғамдық келісім» Айдын 
Раисов и заместитель акима района Кенжеби-
ке Исмагамбетова, которые выразили благодар-
ность районному Совету матерей за активность, 

неравнодушное отношение к проблемам обще-
ства, за инициативность и готовность работать на 
общественных началах.

Наталья Григорьевна призвала женщин быть 
еще более активными, принимать участие в госу-
дарственных проектах, пробовать свои силы в 
новых сферах и всегда оставаться такими пози-

тивными и целеустремленными. 
В рамках рабочей поездки депутат также 

провела прием граждан по личным вопросам, 
а также посетила Макинскую школу-гимназию, 
которая участвует в республиканском образова-

тельном проекте «Сельская школа». Он нацелен 
повышать качество образования в казахстанских 
аулах. «Сельская школа» включает в себя три вида 
помощи: укрепление материально-технической 
базы альма-матер, повышение доступности к 
цифровым ресурсам и совершенствование педа-
гогического мастерства. Наталья Григорьевна в 
сопровождении акима района Талгата Ерсеито-
ва, руководителя районного отдела образования 
Алии Жолдыгуловой и депутата районного масли-
хата Данияра Токтарбаева встретилась с руко-
водством и преподавателями школы, пожелала 

проекту долголетия и блестящих перспектив.*    *    *
Буландынский район с рабочей поездкой посе-

тила депутат Мажилиса Парламента Республи-
ки Казахстан, член Комитета по международным 
делам, обороне и безопасности Мажилиса Парла-
мента Республики Казахстан, член партии «Nur 
Otan» Юлия Владимировна Кучинская. 

В рамках рабочего визита Юлия Владимиров-
на побывала в модульной котельной в г. Макин-
ске. Строительство новой котельной в г. Макин-
ске началось в 2013 году, однако, строительство 
было приостановлено в 2015-ом. На продолже-
ние строительства из республиканского бюдже-
та были выделены дополнительные средства. Как 
только объект был запущен, было принято реше-

ние перевести теплоисточник на более эконо-
мичный вид топлива, в данном случае – с мазута 
в уголь, что позволяет уменьшить объем дотаций 
для системы теплоснабжения города. 

В офисе территориального филиала партии 
«Nur Otan» Юлия Владимировна провела прием 
граждан по личным вопросам. О времени и месте 
проведения приема жители района были опове-
щены заранее, для чего была организована пред-
варительная запись. На приеме буландынцы 

затронули вопросы, в основном, социального 
характера. Многих волнует вопрос трудоустрой-
ства, в том числе трудоустройства людей с огра-
ниченными возможностями. Жильцы дома № 9 по 
ул. Сейфуллина обратились к депутату с просьбой 
оказать содействие в наружном ремонте дома. 
Следует отметить, что наружное состояние девя-
того дома, распложенного в самом центре города, 
портит не только архитектурный облик города, 
но и становится угрозой ввиду обрушения верх-
ней части. Каждая квартира имеет собственни-
ков, однако, сами жильцы не могут объединиться, 

чтобы решить вопрос с ремонтом кровли и фаса-
да. Несомненно, местный исполнительный орган 
всегда готов идти навстречу жильцам, пробле-
му эту знает полностью, но, районный бюджет 
не располагает возможностью решить вопрос о 
выделении средств на ремонт за счет государства. 

Как член Комитета по международным делам, 
обороне и безопасности Мажилиса Парламента 
страны, Юлия Кучинская также посетила Объеди-
ненный отдел по делам обороны Буландынского 
района и района Биржан сал, встретилась с коллек-
тивом отдела, поинтересовалась работой, уделив 
особое внимание актуальным вопросам, связан-
ных с непосредственной деятельностью отдела. 

Продолжился визит депутата рабочей поезд-
кой в Капитоновский и Вознесенский сельские 

округа. В Капитоновском сельском округе Юлия 
Владимировна встретилась с вновь избранным 
акимом сельского округа Зариной Еудетовной 
Янковой, кандидатура которой была выдвинута 
территориальным филиалом партии «Nur Otan». 
В Вознесенском сельском округе сельчане обсу-
дили с депутатом насущные вопросы, связанные, 
прежде всего, с водоснабжением села и аварий-
ным мостом. А. АМАНЖОЛОВА.

ДЕПУТАТСКИЕ ВСТРЕЧИ
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АЛҒЫС  АЙТУ  КҮНІ  –  ДЕНЬ  БЛАГОДАРНОСТИАЛҒЫС  АЙТУ  КҮНІ  –  ДЕНЬ  БЛАГОДАРНОСТИ
С этим миловидным, душевным и с приятным внешним видом, 

человеком мы давно знакомы. Несколько лет он является одним из 
постоянных посетителей мусульманской мечети района. Вовремя 
совершает ежедневный пятикратный намаз. Большую часть време-
ни посвящает популяризации религии ислам. Среди населения по 
вызову проводит отпевания и беседы с мусульманскими служащи-
ми. Проповедник ислама активно участвует в организации и прове-
дения религиозных праздников мусульман и культурно-националь-
ных мероприятиях этносов, проживающих в городе.

Абдулшах Жанурзаевич Даскиев родился в 1947 году в поселке 
«Золотоноша» Рузаевского района бывшей Кокшетауской области в 
семье простого крестьянина.

По воспоминаниям родителей в 1944 году, в результате крова-
вой репрессии коммунистов, ингушей, чеченцев и другие народы 
северного Кавказа на грузовых вагонах-скотовозах отправили в 
далекие районы Казахстана и республики Средней Азии. Впослед-
ствии этой трагедии тысячи переселенцев умерли от голода, болез-
ней и среди них были пожилые люди и малолетние дети. Высадили 
эвакуированных в городе Кокшетау и на грузовом автомобиле, не 
оборудованном для людей, привезли в колхоз «Золотоноша».

В этот тяжелейший для депортированных период времени каза-
хи и другие представители разных национальностей поселка и 
сами жили бедно, оказав переселенцам уют, приняли, обогрели, 
накормили последним куском ржаного хлеба, жареной пшеницей 
и молочными продуктами. Им суждено все это пережить и поэто-

му они помнят, понимают насколько это все дорого, всегда испы-
тывают чувство благодарности типичным аульным казахам, и это 
чувство проносят через всю жизнь.

Начальное образование начал в сельской школе и семьей пере-
ехал в 1959 году в Макинск, продолжил обучение в городской СШ 
№ 1, окончив которую, поступил а автошколу. Любовь к шоферской 
профессии проявилась с раннего детства. В школьные годы она 

стала еще сильнее. После успешного окончания автошколы устро-
ился на работу в Автотэп автоводителем.

- Я благодарен судьбе, что с первых дней работы находился среди 
хороших людей. Коллектив автомобилистов был дружный, слажен-
ный. Почти многие шоферы имели водительское удостоверение и 
достаточный трудовой стаж. Руководителем коллектива автоводи-
телей был опытный мастер автохозяйтсва С.И. Хаустов. Многому 
научился, перенял опыт лучших водителей автобазы, – вспоминает 
ветеран автотранспорта А.Ж. Даскиев.

За высокие трудовые показатели награжден похвальными грамо-
тами в ознаменование 100-летия В.И. Ленина, значком «Победитель 
социалистического соревнования» ценными подарками и имеет 
благодарности за перевыполнение плановых показателей.

В 1975 году женился по обоюдной любви и в браке с супругой 
Раисей Даскиевой прожили 40 лет.

- Большое спасибо (көп рахмет) казахскому народу за то, что в 
годы большой войны нас спас от неминуемой гибели. В Казахста-
не мы обрели, малую Родину и с ним связывает свое будущее, моя 
семья – говорит бывший автоводитель, ныне мулла религии исла-
ма А.Ж. Даскиев. Он по сей день остается главой для своей семьи – 
супруги, троих детей и троих внуков.

От всей души желаю ветерану автотранспорта крепкого здоро-
вья, всех благ на земле, счастливого кавказского долголетия и 
много радости в жизни. Т. ЖУСУПБЕКОВ.

Здесь наша Родина, здесь наша семья…

УВАЖАЕМЫЕ ГОСТИ И 
ЖИТЕЛИ АКМОЛИНСКОЙ 

ОБЛАСТИ!
В период с 3 по 4 марта 2022 года в Акмолинской области будет 

проводиться республиканское командно-штабное учение «Көктем - 
2021» на тему: «Подготовка органов управления, сил и средств госу-
дарственной системы гражданской защиты к действиям при ликви-
дации ЧС в условиях паводкового периода 2022 года».

Учение проводится с целью повышения уровня готовности 
и способности государственной системы гражданской защиты 
и населения к ликвидации чрезвычайных ситуаций в услови-
ях весеннего периода, проверки готовности служб и формиро-
ваний гражданской защиты к реагированию на ЧС весеннего 
периода.

Штаб руководства учением размещается в поселке Аршалы в 
акимате Аршалынского района по адресу: п. Аршалы, ул. Ташенова, 
47. Контактный телефон: 8 (716 44) 2 02 42.ДЧС Акмолинской области.

ҚҰРМЕТТІ АҚМОЛА 
ОБЛЫСЫ  ТҰРҒЫНДАРЫ 

МЕН ҚОНАҚТАРЫ!
2022 жылғы 3-4 наурыз аралығында «2022 жылғы су тасқыны 

кезеңі жағдайларындағы төтенше жағдайларды жою кезіндегі 
іс-қимылдарға азаматтық қорғаудың мемлекеттік жүйесінің басқару 
органдарын, күштері мен құралдарын дайындау» тақырыбына 
Ақмола облысында «Көктем-2022» республикалық командалық - 
штабтық оқу-жаттығуы өткізіледі.

Оқу-жаттығу азаматтық қорғау мемлекеттік жүйесінің және 
халықтың көктемгі кезеңдегі төтенше жағдайларды жоюға 
дайындығы мен қабілетін арттыру, азаматтық қорғау қызметтері 
мен құралымдарының көктемгі кезеңдегі төтенше жағдайларға ден 
қоюға дайындығын тексеру мақсатында өткізіледі.

Оқу-жаттығуды басқару штабы Ақмола облысы Аршалы 
ауданының Аршалы кентінде орналасқан, мекенжайы: Аршалы 
кенті, Тәшенов көшесі, 47Байланыс телефоны: 8 (716 44) 2 02 42. Ақмола облысының ТЖД.

Есть на земле республика, которую знают все 
люди мира, отсюда впервые в истории человече-
ства стартовал в космос человек, здесь поднята 
Целина, на которую ежегодно приезжали трудить-
ся молодые энтузиасты. Так распорядилась исто-
рия, что древняя земля казахов издавна принима-
ет представителей многих народов, оказавшихся 
здесь. И для всех эта земля становилась материн-
ской, а семьи и народы, пустившие здесь корни, 
обживались добротно и навсегда. Процветания 
нашей стране и вечной крепкой дружбы между 
народами! 

С 2016 года в Казахстане появился новый празд-
ник - День благодарности и 1 марта ежегодно мы 
его празднуем. И один из основных посылов этого 
праздника - «Помни и гордись своей страной». А 
одна из целей этого дня - воспитание у подрас-
тающего поколения граждан чувства толерант-
ности.

В первый день марта мы первым делом выра-
жаем огромную благодарность казахскому наро-

ду, который с открытой душой принял переселен-
цев и поделился всем, что у него было. Не каждый 
этнос сможет принять такое количество наций. 
Душа казахского народа оказалась такой широ-
кой, как и степь, в которой он живет. Велика наша 
Родина - Казахстан. Каждый народ имеет богатую 
культуру. 

День благодарности проникнут духом дружбы 
и солидарности народов. Это дань уважения и 
благодарности к казахам , проявившим милосер-
дие, доверие и уважение.

Родной кров обрел на казахской земле и ингуш-
ский народ. Мы живем полноценной жизнью, 
воспитываем своих детей, зная, что мы являем-
ся полноправными гражданами нашей большой, 
богатой многонациональной семьи, где уважают 
честь и достоинство каждого! Потому мы и живем 
в дружбе любви и согласии.

Народ Кавказа, проживающей сегодня в Казах-
стане, соблюдает традиции и обычаи предков, нет 
никого ущемления ни по каким-либо признакам. 

Здесь мы родились, выросли, страна нас воспи-
тала, дала нам все для жизни, и мы гордимся, что 
живем все одной семьей.

Гостеприимный казахский народ в 1944 году, 
приютил, обогрел и обеспечил работой все наро-
ды, попавшие под гнет тоталитарного режима. И 
наши предки хорошо знают и помнят, как каза-
хи их встречали и делились последним куском 
хлеба. Такое не забывается никогда и всегда будет 
благодарной памятью передаваться из поколения 
в поколение.

Вот уже 37 лет на благодатной казахской земле 
существует ингушский народный ансамбль 
«Сердало», что в переводе означает «свет». 
Ансамбль своим творчеством вносит достой-
ный вклад в культурную жизнь не только нашего 
района, но и области и республики. И в 1993 году 
одним из первых в районе был удостоен высокой 
награды, звания «Народный».

Мы вместе живем и строим достойную жизнь 
общества, уважая национальные традиции друг 
друга. И чтобы наше государство было всегда 
процветающим, необходимо, чтоб на земле был 
мир и единство между народами. А дружбу между 
народами нельзя объявить Указом, она в сердцах 
людей. И это единство мы сберегли.

И в этот праздничный день уважаемые 
читатели, желаем Вам, вашим семьям и близ-
ким, чтобы исполнились ваши заветные 
желания, желаем мира на земле, чтоб было 
небо мирным и чистым, чтоб вместе истин-
но держались, чтоб уважали свой народ и 
жили так из года в год! Пусть в каждом доме 
будет тепло очага, богатый достархан и много 
друзей! Счастья Вам, радости, тепла и добро-
ты. С Днем благодарности вас! Р. ГАГИЕВА, руководитель ингушского народного ансамбля «Сердало».

День, проникнутый духом дружбы и доверия
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О  РАЙОНЕ,  О  ЖИТЕЛЯХО  РАЙОНЕ,  О  ЖИТЕЛЯХ
Абишева Алтын Байдеровна- доктор 

медицинских наук, профессор. Роди-
лась 23 января 1947 года в городе 
Макинск Акмолинской области. В 1963 
году после окончания Целиноградско-
го медицинского училища работала 
в медпункте железнодорожной стан-
ции Макинка. В 1966 году поступила на 
лечебный факультет Карагандинского 
Медицинского института, после окон-
чания которого училась в аспирантуре 
в городе Москве на кафедре клиниче-
ской хирургии. В 1977 году защитила 
кандидатскую диссертацию, а в 1993 
году защитила диссертацию на соиска-

ние ученой степени доктора медицин-
ских наук в Московской медицинской 
академии им. И.М. Сеченова.

В 1971-2003 годы работала в Кара-
гандинской медицинской академии на 
кафедре хирургических болезней асси-
сентом, преподователем, доцентом, 
профессором. Была деканом стомото-
логического факультета восточного 
отделения.

Алтын Байдеровна является авто-
ром более 100 научных работ, трёх 
монографий, двух изобретений. 
Многие годы она была научным руко-
водителем студенческого научного 

общества, членом диссертационно-
го Совета по хирургии при Казахском 
национальном медицинском универ-
ситете имени С.Д. Асфендиярова. Ею 
подготовлены 5 кандидатов и доктор-
ов медицинских наук. За большой 
вклад внесенный в развитие отече-
ственной медицины ей присвоено 
звание «Отличник здравоохранения 
Республики Казахстан», «Отличник 
высшего образования Республики 
Казахстан».

Умерла Алтын Байдеровна 4 ноября 
2003 года.

«Была человеком большой душев-

ной доброты, энергичной, веселой, 
всегда находилась в гуще событий. 
Обладала удивительным качеством 
притягивать к себе людей, и люди отве-
чали ей взаимностью»,- так вспомина-
ют ее коллеги.

На основании постановления Акима-
та Буландынского района от 25.06.2009 
года № а-6/140 и решения № 4С-18/4 от 
25.06.2009  года Буландынского район-
ного маслихата улица Баумана в горо-
де Макинск переименована в улицу 
имени Алтын Абишевой.Б. КАЖАКАНОВ, директор госархива района.

Ее именем названа улица

Сердечно-сосудистые заболевания – 
самые распространенные недуги и основ-
ная причина смерти во всем мире. Как 
обстоит дело с такими болезнями в услови-
ях пандемии COVID-19?

Случаи обращения за медицинской помо-
щью пациентов с неотложными сердечно-
сосудистыми заболеваниями во всех стра-
нах существенно сократились в период 
пандемии COVID-19. Это происходит пото-
му, что пациенты боятся заражения.

Сердечнососудистые заболевания не 
увеличивают риск заболеть COVID-19. Но 
в условиях пандемии коронавирусной 
инфекции у таких пациентов более высок 
риск развития осложнений при заражении. 
Основные осложнения, вызванные корона-
вирусной инфекцией, – тромбозы, наруше-
ния ритма сердца и сердечная недостаточ-
ность.

Пациенты с сердечно-сосудистыми забо-

леваниями в группе риска, и им нужно всеми 
силами беречься от заражения COVID-19.

Как обезопасить себя в период пандемии 
от развития возможных осложнений?

Меры безопасности для пациентов с 
сердечно-сосудистыми заболеваниями в 
период пандемии включают в себя профи-
лактику заражения и распространения 
вирусной инфекции, а также мероприя-
тия по борьбе с подозреваемой или уста-
новленной инфекцией: соблюдать режим 
самоизоляции; придерживаться дистанции 
между людьми не менее 1,5 метров; при 
необходимости выйти из дома – исполь-
зовать индивидуальные средства защи-
ты – маски и перчатки; тщательно и часто 
мыть руки, обрабатывать их дезинфициру-
ющими средствами; не пользоваться обще-
ственным транспортом, избегать скопления 
людей.

При появлении признаков коронави-

русной инфекции необходимо срочно 
обратиться за медицинской помощью или 
вызвать врача на дом.

Сердечно-сосудистые заболевания 
значительно увеличивают риск осложне-
ний и неблагоприятного исхода при зара-
жении коронавирусной инфекцией. Назна-
ченные лекарственные препараты нужно 
принимать ежедневно – с периодично-
стью и в дозировке, предписанной врачом. 
Недопустимо самостоятельно отменять или 
изменять лечение без консультации специ-
алиста.

Ни в коем случае нельзя терпеть появив-
шуюся боль в груди, жжение или давление. 
При инфаркте миокарда часы промедления 
могут стоить человеку жизни! Необходимо 
вызывать скорую помощь, нельзя отказы-
ваться от госпитализации. Риск умереть от 
инфаркта существенно выше, чем от коро-
навирусной инфекции.

COVID-19 и сердечно-сосудистые заболевания

Вечер-встреча под лиричным и 
трогательным названием «Афгани-
стан… Дни, ушедшие в вечность» 
прошел в рамках даты вывода 
советских войск из Афганистана 
в районной модельной библиоте-
ке, в котором приняли участие два 
поколения: герои Афганской войны и 
активная молодежь из Молодежного 
ресурсного центра.

Афганистан – ты стих души моей
О верности Святой солдатской чести,
О памяти той круговерти дней,
Где всё смешалось: ложь и правда, 

вместе.
Эти поэтические строчки открыли 

занавес встречи и ведущие мероприя-
тия сказали о том, что на земле никогда 
не наступит такое время, когда слово 
«солдат» станет не нужным и не знако-
мым. И что ушла в историю Афганская 
война. Никем и никому необъявленная, 
героическая и трагическая, она оказа-
лась в два раза длиннее, чем Великая 
Отечественная война... Война продол-
жалась девять лет, один месяц и девят-
надцать дней. 

Встреча стала данью памяти всем, 
кто причастен к героической и траги-
ческой афганской войне и, несомнен-
но, в качестве почетных гостей были 

приглашены те, кто в Афганистане – 
наши земляки воины-интернациона-
листы: Юрий Александрович Шишин и 
Аман Какманович Уахитов. Мы знаем, 
что ветераны Афганской войны, 
проживающие ныне в районе, никогда 
не отклоняют просьбы посетить то или 
иное мероприятие, делятся своими 
воспоминаниями, рассказывают моло-
дежи о службе, о трудностях, о том, как 
нелегко было им, молодым и беззабот-
ным, попасть в самое пекло военных 
действий. 

В каких войсках вы служили? Поддер-
живаете ли связь с сослуживцами? 
Почему неоднозначные оценки этой 
войны? Что бы, Вы, пожелали ребятам, 
которым надо будет служить? На эти 
и другие интересные вопросы воины-
интернационалисты давали ответы 
в ходе непринужденного открытого 
диалога. Давали наставления и добрые 
советы, призывали любить свою Роди-
ну и всегда быть готовыми встать на ее 
защиту. Юрий Александрович принес 
фотографии, оформленные в виде 
слайда, демонстрируя их, рассказывал 
о службе, комментировал каждый кадр. 
Конечно, война с каждым годом уходит 
дальше, но память о ней остается, как 
и память о тревожных днях, о трудном 
пути, по которому пришлось пройти 

многим…
Согласно статистике в Афганиста-

не каждый день погибало 4 человека. 
Самым гибельным годом оказался 1984 
- погибло 2434 человека. До 1985 года 

военкоматам предписывалось следить 
за тем, чтобы на памятниках погибшим 
была написана единая фраза: «Погиб 
при исполнении служебных обязанно-
стей». С началом перестройки смягчи-
лась цензура, и разрешилось писать: 
«Погиб при выполнении интернацио-
нального долга».

За время присутствия советского 
контингента в Афганистане погибли 
около 15 тысяч человек из числа совет-
ских военнослужащих, почти 50 тысяч 
были ранены, более 300 человек до сих 
пор считаются без вести пропавшими. 

Всего по официальным данным, на 
войну в Афганистане были отправле-
ны 50 человек из Буландынского райо-
на. Сотни наших соотечественников 
не возвратились домой из Афганиста-
на, из них 4 земляка с нашего района. 
Это – рядовые Ибрагим Саркушевич 
Кожахметов из села Ерголка, Юрий 
Николаевич Макаренко из села Горде-
евка, сержант Владимир Николае-
вич Павленко станция Ельтай, млад-
ший сержант Юрий Фёдорович Сало 

село Токраевка Полтавской области, 
призванный Макинским райвоенко-
матом. Их тела захоронены на своей 
родине, в сёлах, где они родились. В 
память о них в центре города Макинск 
был сооружён памятник, как символ 
памяти и уважения за мужество и стой-
кость, активную гражданскую позицию 
отважных земляков.

Память тех, кто погиб в Афганиста-
не, выполняя воинский, человеческий 
и интернациональный долг, почтили в 
этот день Минутой молчания. 

Подводя итоги встречи, ведущие от 
лица всех присутствующих, выразили 
огромную сердечную благодарность 
всем воинам-интернационалистам, за 
то, что продемонстрировали достой-
ный пример мужества, стойкости, 
бескорыстной любви к Родине и насто-
ящей мужской дружбы. 

И сегодня каждый из нас гордится 
ими, и сколько бы времени не прошло 
– память вечна, это наша история. Без 
прошлого не бывает будущего. А. АМАНЖОЛОВА.

Уходят годы, но память вечна

Терапевтическая служба Буландынской районной больницы.
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ИНФОРМАЦИОННАЯ   СТРАНИЦАИНФОРМАЦИОННАЯ   СТРАНИЦА
Негативное явление 

современного общества
Коррупция является негативным явлением современно-

го общества, требующим постоянного тщательного изучения, 
системного подхода, комплексного и оперативного противодей-
ствия. Уровень и масштабы существующей в стране коррупции 
сдерживают экономическое развитие, негативно отражаются 
на инвестиционном климате, снижают имидж страны, междуна-
родную заинтересованность в сотрудничестве с Республикой 
Казахстан. В этой связи борьба с коррупцией является основным 
приоритетом государственной политики Казахстана. Коррупция 
является не только проблемой нашего государства, но и пробле-
мой всего Мира. Сейчас все страны, включая самые передовые, 
пересматривают свои модели борьбы с коррупцией с учетом 
новых вызовов, принимают новые законы и нормы об ужесточе-
нии ответственности за коррупцию.

Для Казахстана преодоление коррупции является одним из глав-
ных направлений государственной политики, приоритетность кото-
рого четко обозначена главой государства Коррупция есть злоупо-
требление служебным положением, политическим мандатом или 
своими должностными обязанностями с целью предоставления 
выгод другому лицу, , совершенное по побуждению со стороны 
такого другого лица, или самими чиновниками по их собственной 
инициативе и ради получения выгоды для самих себя или третьих 
лиц, которое ведет или может вести к убыткам или иному ущербу 
для общества (в случае выполнения государственных или полити-
ческих функций) или для отдельной компании (при исполнении 
функций предпринимателя), дача взятки, подкуп.

В нашем государстве приняты законы Республики Казахстан 
«О борьбе с коррупцией» в 1998 году и «О государственной 
службе» в 1999 году. Также Указ Президента Республики Казах-
стан от 3 мая 2005 года № 1567 «О Кодексе чести государствен-
ных служащих Республики Казахстан», которые стали действен-
ным средством борьбы с коррупцией и определили статус, права 
и обязанности государственных служащих, требования к их 
морально-нравственному облику и деловым качествам. 

Всеми государственными органами принимаются ведомствен-
ные Программы и планы по борьбе с коррупцией, в которых 
заложены различные антикоррупционные мероприятия.

На сегодняшний день в той или иной мере в Республике Казах-
стан существует и развивается законодательство, касающее-
ся борьбы с коррупцией, включающее в себя непосредствен-
но антикоррупционный закон, различные антикоррупционные 
государственные программы, предусмотрена уголовная ответ-
ственность за коррупционные преступления. Уже на современ-
ном этапе заложены основы антикоррупционной политики.

Изучение антикоррупционной политики стран с наиболее 
низким уровнем коррупции показывает, что базовыми основа-
ми проводимых ими мер являются прозрачность деятельности 
государственных органов и неотвратимость наказания, орга-
низованный контроль со стороны гражданского общества за 
работой государственных органов, высокая заработная плата 
государственных служащих, эффективная профилактическая и 
упреждающая работа.

Коррупция тормозит процесс социально-экономического 
развития, строительства рыночной экономики, привлечения 
инвестиций и негативно воздействует на политические и обще-
ственные институты демократического государства, представля-
ет серьезную угрозу для будущего страны.Управление государственных доходов по Буландынскому району.

Административная процедура может 
быть начата на основании обращения 
заявителя (по заявлению или жалобе)либо 
по инициативе самого административного 
органа.

Устанавливаются требования, предъяв-
ляемые к заявлению.

При допущении формальных ошибок в 
заявлении предусматривается обязанность 
административного органа в оказании 
содействии по их устранению.

Закрепляется обязанность администра-
тивного органа предоставить право лицу 
быть заслушанным перед принятием небла-
гоприятного административного акта.

Общий срок административной проце-
дуры составляет пятнадцать рабочих дней, 
если иное не предусмотрено законодатель-
ством Республики Казахстан.

Административный орган обязан дове-
сти административный акт до сведения 
участников административной процеду-
ры и (или) представителей, поскольку акт 
вводится в действие с момента доведения 
до сведения участника административной 
процедуры в порядке, предусмотренном 
АППК.

АППК также предусматривает возмож-
ность осуществления госорганами упро-
щенной адм. процедуры по рассмотрению 
предложений, сообщений, запросов, откли-
ков (где не требуются принятие адм.акта в 
отношении заявителя).

Основные процедуры обжалования
Административный акт, действие адми-

нистративного органа (несвязанное с выне-
сением административного акта) или отказ 
от его принятия должны быть обжалованы 
заявителем в вышестоящем административ-
ном органе. Жалоба на административный 
акт административного органа, не имеюще-
го вышестоящего органа, подается в суд.

АППК детально регламентирует проце-
дуру рассмотрения жалоб, устанавливая 
дополнительные требования для админи-
стративных органов, в частности заслуши-
вание всех заинтересованных лиц, иссле-
дованием всех обстоятельств дела, разъ-
яснением обоснований в ответе в случае 
неудовлетворения жалобы. Для этого адми-
нистративный орган наделяется полно-
мочиями по собиранию доказательств, 
истребованием необходимых материалов 
у компетентных органов, приглашению 

свидетелей и др.
В данном контексте введение обязатель-

ности процедуры обжалования в выше-
стоящем органе перед обращением в суд 
является действенной мерой по улучшению 
ведомственного контроля.

Подача лицом жалобы на администра-
тивный акт приостанавливает исполнение 
административного акта до принятия соот-
ветствующего решения.

Подача жалобы не приостанавлива-
ет исполнение административного акта 
в случаях предотвращения либо устра-
нения опасности, способной причинить 
вред общественным либо государствен-
ным интересам, а также в иных случаях, 
предусмотренных АППК и иными закона-
ми.

Решение по результатам рассмотрения 
жалобы принимается в форме письменного 
административного акта.

В случае неудовлетворения жалобы лицо 
вправе обжаловать административный акт, 
действие (бездействие) административного 
органав административном суде.О. СУЛЕЙМЕНОВ, председатель Буландынского районного суда. 

ВОЗБУЖДЕНИЕ  АДМИНИСТРАТИВНОЙ  ПРОЦЕДУРЫ

Согласно статьи 76 Конституции Респу-
блики Казахстан, судебная власть осущест-
вляется от имени Республики Казахстан 
и имеет своим назначением защиту прав, 
свобод и законных интересов граждан и 
организаций, обеспечение исполнения 
Конституции, законов, иных нормативных 
правовых актов, международных догово-
ров Республики. Судебная власть распро-
страняется на все дела и споры, возникаю-
щие на основе Конституции, законов, иных 
нормативных правовых актов, междуна-
родных договоров Республики. Решения, 
приговоры и иные постановления судов 
имеют обязательную силу на всей террито-
рии Республики.

В соответствии со статьей 21 Гражданско-
го процессуального кодекса РК, суд прини-
мает судебные акты по гражданским делам 
в форме решений, определений, поста-
новлений и приказов. Вступившие в закон-
ную силу судебные решения, определения, 
постановления и приказы, а также закон-
ные распоряжения, требования, поручения, 
вызовы и другие обращения судов и судей 
обязательны для всех без исключения госу-
дарственных органов, органов местного 

самоуправления, общественных объедине-
ний, других юридических лиц, должностных 
лиц и граждан и подлежат неукоснительно-
му исполнению на всей территории Респу-
блики Казахстан. Неисполнение судебных 
актов, а равно иное проявление неуваже-
ния к суду влекут предусмотренную зако-
ном ответственность.

Так, согласно статьи 669 кодекса Респу-
блики Казахстан «Об административных 
правонарушениях», неисполнение приго-
вора суда, решения суда или иного судеб-
ного акта и исполнительного документа 
влечет штраф на физических лиц в размере 
пяти месячных расчетных показателей либо 
административный арест на срок до пяти 
суток, на должностных лиц, частных нота-
риусов, частных судебных исполнителей, 
адвокатов – в размере двадцати месячных 
расчетных показателей или административ-
ный арест до пяти суток, на субъектов мало-
го предпринимательства или некоммерче-
ские организации - в размере тридцати, на 
субъектов среднего предпринимательства 
– в размере сорока, на субъектов крупного 
предпринимательства – в размере пятиде-
сяти месячных расчетных показателей.

Также за неисполнение судебных актов 
действующим законодательством предус-
мотрена и уголовная ответственность. В 
соответствии со статьей 430 Уголовного 
кодекса Республики Казахстан, неиспол-
нение вступивших в законную силу приго-
вора, решения суда или иного судебно-
го акта либо исполнительного документа 
более шести месяцев, а равно воспрепят-
ствование их исполнению наказываются 
привлечением к общественным работам 
на срок до восьмисот часов либо ограни-
чением свободы на срок до трех лет, либо 
лишением свободы на тот же срок, а если 
указанные деяния совершены лицом с 
использованием своего служебного поло-
жения, то они наказываются привлечени-
ем к общественным работам на срок до 
одной тысячи двухсот часов либо ограни-
чением свободы на срок от трех до пяти 
лет, либо лишением свободы на тот же 
срок, с лишением права занимать опреде-
ленные должности или заниматься опре-
деленной деятельностью на срок до пяти 
лет. Т. КУРМАШЕВА, главный специалист Буландынского районного суда.

Об ответственности за неисполнение судебных актов

САЙЛАУ  –  2022САЙЛАУ  –  2022 ВЫБОРЫ  –  2022ВЫБОРЫ  –  2022
Бұланды ауданы Капитоновка

ауылдық округінің әкімін тіркеу туралы

ХАБАРЛАМА
«Қазақстан Республикасындағы сайлау туралы» Қазақстан Республикасы Конституциялық заңының 

45-бабына, Бұланды аудандық аумақтық сайлау комиссиясының 2022 жылғы «22» ақпандағы шешіміне 
сәйкес, 2022 жылғы «20» ақпанда сайланған Бұланды ауданы Капитоновка ауылдық округінің әкімін 
тіркеді. 

Ақмола облысы Бұланды ауданы Капитоновка ауылдық округінің әкімі болып Зарина Еудетовна Янко-
ва, 1988 ж.т., Капитоновка ауылдық округі әкімінің аппаратының бас маманы, Капитоновка ауылының 
тұрғыны тіркелді. Бұланды аудандық аумақтық сайлау ком иссиясы.

СООБЩЕНИЕ 
о регистрации акима Капитоновского 

сельского округа Буландынского района
Буландынская районная территориальная избирательная комиссия в соответствии со статьей 45 

Конституционного закона Республики Казахстан «О выборах в Республике Казахстан» решением от 22 
февраля 2022 года зарегистрировала избранного 20 февраля 2022 года акима Капитоновского сельско-
го округа Буландынского района. 

Акимом Капитоновского сельского округа Буландынского района Акмолинской области зарегистри-
рована Янкова Зарина Еудетовна, 1988 г.р., главный специалист аппарата акима Капитоновского сель-
ского округа, проживающая в селе Капитоновка. Буландынская районная территориальная избирательная комиссия.

20 февраля 2022 года состоялись выборы акима 
Капитоновского сельского округа Буландынского 
района

Буландынская районная территориальная 
избирательная комиссия в соответствии с подпун-
ктом 9) статьи 14, пунктом 2 статьи 44, статьей 45, 
статьей 113-10 Конституционного закона Респу-
блики Казахстан «О выборах в Республике Казах-
стан», на основании протокола участковой изби-
рательной комиссии о результатах выборов 
акима Капитоновского сельского округа Булан-
дынского района установила итоги выборов: 

В список избирателей по избирательному окру-

гу включено 716 граждан, из них проголосовали 
506. Число бюллетеней недействительных – 9, с 
отметкой в строке «Против всех» - 9.

Число голосов, поданных за каждого кандидата: 
Оразбаев Т.К. – 1; Сагадиев Н.К. – 1; Шмельцер 

Ю.А. – 119; Янкова З.Е. – 367.
Избран акимом Капитоновского сельско-

го округа Янкова Зарина Еудетовна, 1988 года 
рождения, главный специалист аппарата акима 
Капитоновского селького округа, проживает в 
селе Капитоновка, выдвинут партией Nur Otan.

 Буландынская территориальная районная избирательная комиссия.

Бұланды ауданының Капитоновка ауылдық 
округінің әкімін сайлау нәтижесі туралы хабарлама
2022 жылдың 20 ақпанында Бұланды ауданының 

Капитоновка ауылдық округінің әкімін сайлау өтті.
Бұланды аумақтық аудандық сайлау комиисси-

ясы «Қазақстан Республикасындағы сайлау тура-
лы» Қазақстан Республикасы Конституциялық 
заңының 14-бабы 9)тармақшасы, 44- бабы 
2) тармағы, 45-бабы, 113-10 бабына сәйкес, 
учаскелік сайлау комиссиясының Бұланды ауда-
ны Капитоновка ауылдық округінің әкімін сайлау 
нәтижесі туралы хаттамасының негізінде сайлау 
қорытындысын шығарды:

Сайлаушылар тізімдеріне енгізілген 
сайлаушылардың саны 716 азамат, соның ішінде 

дауыс беруге қатысқан сайлаушылар саны 506. 
Жарамсыз деп танылған бюллетеньдердің саны – 
9, «Бәріне қарсымын» белгі қойылған – 9.

Кандидаттарға берілген дауыстар саны:
Оразбаев Т.Қ. – 1, Сағадиев Н.Қ. – 1, Шмельцер 

Ю.А. – 119, Янкова З.Е. – 367,
Капитоновка ауылдық округінің әкімі болып 

Nur Otan партиясы ұсынған, 1988 ж.т., Капитонов-
ка ауылдық округі әкімінің аппараты, бас маман, 
Капитоновка ауылының тұрғыны Янкова Зарина 
Еудетовна сайланды. Бұланды аумақтық аудандық сайлау комииссиясы

Сообщение об итогах выборов акима Капитоновского 
сельского округа Буланд ынского района
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ПРАВОВОЙ   ВСЕОБУЧПРАВОВОЙ   ВСЕОБУЧ
Государственные 

услуги, оказываемые 
районной больницей

Уважаемые жители Буландынского района!
Доводим до Вашего сведения, что в соответствии с Приказом 

и.о. Министра цифрового развития, инноваций и аэрокосмической 
промышленности Республики Казахстан от 31 января 2020 года № 
39 «Об утверждении реестра государственных услуг» Буландынская 
районная больница оказывает 12 видом государственных услуг:

1. Государственная услуга «Прикрепление к медицинской органи-
зации, оказывающей первичную медико-санитарную помощь» 

2. Государственная услуга «Вызов врача на дом» 
3. Государственная услуга «Запись на прием к врачу»
4. Государственная услуга «Выдача выписки из медицинской 

карты стационарного больного» 
5. Государственная услуга «Выдача справки с медицинской орга-

низации, оказывающей первичную медико-санитарную помощь» 
6. Государственная услуга «Выдача листа о временной нетрудо-

способности с медицинской организации, оказывающей первичную 
медико-санитарную помощь» 

7. Государственная услуга «Выдача справки о временной нетрудо-
способности медицинской организации, оказывающей первичную 
медико-санитарную помощь»  

8. Государственная услуга «Прохождение предварительных обяза-
тельных медицинских осмотров» 

9. Государственная услуга «Регистрация согласия или отзыва 
согласия на прижизненное добровольное пожертвование тканей 
(части ткани) и (или) органов (части органов) после смерти в целях 
трансплантации»

10. Государственная услуга «Выдача направления пациентам на 
госпитализацию в стационар в рамках гарантированного объема 
бесплатной медицинской помощи через портал Бюро госпитализа-
ции» 

11. Государственная услуга «Выдача справки о допуске к управле-
нию транспортным средством» 

12. Государственная услуга «Выдача заключения о нуждаемости в 
санаторно-курортном лечении» 

Имеется уголок самообслуживания «Egov.kz», где пациенты могут 
самостоятельно используя ЭЦП (электронная цифровая подпись) 
или одноразовый пароль, а также при помощи оператора отправить 
запрос на получение государственной услуги. Н. КАРПЕКИНА.

Мемлекеттік қызмет 
атағына кір келмес үшін!
Сыбайлас жемқорлық - заман ағысымен бірге өсіп-өркендеп, 

мол қаражат және қоғамдық бәсекелестік пайда болған жерлерге 
тамырын жайып, бүгінгі күнге дейін жойылмай отырған кеселдің 
бірі. Бұл кесел дамушы елдердегідей біздің жас мемлекетімізге де 
орасан зор нұқсан келтіріп отыр.

Тарихи тереңнен бастау алған сыбайлас жемқорлық бүгінде 
бүкіл әлем қоғамдастығына қауіп төндіріп отыр. Біздің республи-
камызда да бұл мәселеге қарсы күрес шаралары тәуелсіздік алған 
сәттен бастап мемлекеттің бірінші кезектегі міндетіне айналды.

Елбасы жолдауында: «Заңды бұзған екенсің, оның баптары-
на сәйкес жауапқа тартыласың» дейтін нақты ереже бар. Олай 
болмаған күнде біз кеңестік кездегі «заң қалай бұрсаң, солай 
бұралатын тәртенің» керін қайталайтын оламыз», - деп атап 
көрсеткен. Ендеше, жемқорлықты жоюды мақсат еткен сот жүйесі 
де жолдауда беілген тапсырмалардың шындыққа айналып, 
заңнамалардың талапқа сай орындалуына мүдделілік танытуды 
міндеті санайды.

Жемқорлықпен күрес барысында елімізде экономиканы 
жандандыру және ауқымды әлеуметтік  түрлендіру жағдайында 
мемлекеттің сыбайлас жемқорлыққа қарсы бағытталған зама-
науи әлеуметтік-экономикалық саясатымен тығыз байланысқан 
бүтіндей стратегияның қажеттілігі сезілді. Осыған байланысты 
2014 жылдың 26 желтоқсанында Қазақстан Республикасының 
2015-2025 жылдарға арналған Сыбайлас жемқорлыққа қарсы жаңа 
стратегиясы бекітілді.  Стратегияның негізгі мақсаты мемлекеттің 
сыбайлас жемқорлыққа қарсы саясатының тиімділігін артты-
ру және сыбайлас жемқорлыққа қарсы қозғалысқа кез-келген 
жемқорлықтың туындауына «нөлдік» төзімділік таныту атмосфера-
сын құру жолын қолдану арқылы барлық қоғамды жемқорлықпен 
күреске жұмылдыру, сондай-ақ Қазақстанда сыбайлас жемқорлық 
деңгейін төмендету болып табылады. Қазіргі таңда осы бағытта 
жұмыстар жүргізіліп жатыр.

Сыбайлас жемқорлықпен күресте қоғамның қарсылығы 
маңызды. Сыбайлас жемқорлықтың таралуына көп жағдайда 
азаматтардың өз құқықтары мен мемлекеттік қызметтер ұсынудың 
тәртібі туралы тиісті дәрежеде хабардар болмауы ықпал етеді. 
Халық  белсенді азаматтық көзқарасты ұстанып,өзін өзі қорғап, 
лауазымды тұлғалар тарапынан заңсыздыққа қарсы тұра білсе 
жемқорлық етек жаймас еді. Бүгінде мемлекеттің ұстанымына сай 
азаматтық көзқарасыңды жеткізуге болатын алаңдар көп және кез 
келген мемлекеттік органға ашық түрде жемқорлыққа наразылық 
танытып жүгінуге болады. Сайттарға кіріп, өтініш қалдыруға неме-
се call орталыққа хабарласуға болады. Барлығы азаматтарға 
жемқорлықпен күресуге көмектесуге дайын.

Жалпы алғанда, кез келген мемлекетте сыбайлас жемқорлықпен 
күрес – жалпыхалықтық іс болған кезде ғана қоғам дертінен 
құтылары сөзсіз. М. ҚУАНДЫҚОВ, Бұланды аудандық қазынашылық басқармасының басшысы.

Внимание всем!
С 20 февраля по 20 марта текущего года 

на территории Буландынского района 
стартовал месячник по двум направлени-
ям: 

По линии предупреждения чрезвычай-
ных ситуации, а именно превентивных 
противопаводковых мероприятий в насе-
ленных пунктах района с привлечением 
волонтеров и студентов. Основными зада-
чами является заблаговременное пред-
упреждение население Буландынского 
района о предстоящем весеннем таянии 

снега и о необходимости его вывоза с 
дворов, подготовки весенних арыков для 
не допущения входа талых вод во дворы. 

По линии Гражданской обороны в соот-
ветствии с Резолюцией Генеральной 
Ассамблеи Международной Организации 
Гражданской Обороны 1 марта отмечает-
ся Всемирный День Гражданской оборо-
ны, а в феврале и марте проходим месяч-
ник гражданской обороны. Каждый год 
Международный день гражданской оборо-
ны проходит под разными лозунгами, кото-
рые отображают важные вопросы, связан-

ные со спасением жизни населения и защи-
ты природы. В текущем году пройдет под 
девизом: «Гражданская оборона и управ-
ление перемещенными лицами в случае 
бедствия и кризисов, включая роль волон-
теров и борьбу с пандемиями».

Месячник будет проводиться гарнизо-
ном гражданской защиты Буландынско-
го района, во всех населенных пунктах. 
Просим Вас подойти к данным проводи-
мым мероприятиям с пониманием. Гарнизон гражданской защиты Буландынского района.

Ко Дню гражданской защиты

Уважаемые жители 
и гости Акмолинкой 

области!
Если вы хотите обратиться в правоохранительные органы с 

заявлением об уголовном правонарушении, вам необходимо знать 
следующее:

Отказ правоохранительных органов в приеме обращений граж-
дан неправомерно. За это сотрудник может быть подвергнут стро-
гому дисциплинарному взысканию или даже быть уволен.

Правоохранительные органы обязаны в любое время (всегда) 
принимать и регистрировать заявления и сообщения от граждан.

При получении обращения от граждан сотрудник обязан предоста-
вить талон-уведомление о приеме и регистрации полученного заявле-
ния. В талоне-уведомлении указываются: данные сотрудника, приняв-
шего заявление, регистрационный номер, наименование органа, адрес 
и служебный телефон, дата приема и подпись, инициалы и фамилия 
оперативного дежурного. При получении талона-уведомления нужно 
расписаться и поставить дату и время его получения.

Если по каким-либо причинам оперативный дежурный не может 
вам предоставить талон-уведомление, необходимо зарегистри-
ровать в книге учета информации. Запишите номер, чтобы быть 
уверенным, что ваше обращение принято и зарегистрировано 
надлежащим образом. Это может понадобиться для поиска и иден-
тификации вашей заявки в будущем. 

По заявлению орган должен в течение 24 часов принять соответству-
ющее процессуальное решение, информация о котором придет на ваш 
мобильный номер телефона посредством СМС-сообщение по линии 1414. 

Перед подачей обращения проверьте:
Обращение должно содержать всю необходимую информа-

цию: ваше ФИО; адрес проживания и номер телефона; обстоя-
тельства и причина обращения; размер полной или приблизи-
тельной суммы причиненного ущерба; сформулированная часть; 
подпишите заявление. 

Если сотрудник органа все-таки отказал вам в приеме обращения, 
то вы можете обратиться в Управление Комитета по правовой стати-
стике и специальным учетам Генеральной прокуратуры Республики 
Казахстан по городу Акмолинской области (город Кокшетау, улица 
Академика Вернадского, строение 5/3, телефоны: 76-18-26, 76-19-62).И. БЕЙСЕМБАЕВА, инспектор управления Комитета по правовой статистике и специальным учетам. 

Құрметті Ақмола 
облысының тұрғындары 

мен қонақтары!
Егер Сіз қылмыстық құқық бұзушылық туралы арызбен құқық 

қорғау органдарына жүгінгіңіз келсе, мынаны білуіңіз қажет:
Құқық қорғау органдары азаматтардың өтініштерін қабылдаудан 

бас тартуы заңсыз. Бұл үшін қызметкер қатаң тәртіптік жазаға тарты-
луы немесе жұмыстан шығарылуы мүмкін.

Құқық қорғау органдары азаматтардан өтініштер мен хабар-
ламаларды кез келген уақытта (әрқашан) қабылдауға және 
тіркеугеміндетті.

Азаматтардан өтінішті алған кезде, қызметкер алынған өтінішті 
қабылдау және тіркеу туралы талон-хабарлама беруге міндетті.

Талон-хабарламада: өтінішті қабылдаған қызметкердің деректері, 
тіркеу нөмірі, органының атауы, мекен-жайы мен қызметтік теле-
фоны, қабылдау күні мен қолы, жедел кезекшінің аты-жөні мен тегі 
көрсетіледі. Талон-хабарламаны алған кезде қол қойып, оны алған 
күні мен уақытын қою керек. 

Егер қандай да бір себептермен жедел кезекші сізге талон-хабар-
ламаны ұсына алмаса, ақпаратты есепке алу кітабына тіркеуі тиіс. 
Өтінішіңіздің дұрыс қабылданғанына және тіркелгеніне сенімді болу 
үшін, нөмірді жазып алыңыз. Ол Сіздің өтінішіңізді болашақта іздеуге 
және сәйкестендіруге қажет болуы мүмкін.

Өтініш бойынша орган 24 сағаттың ішінде тиісті процесстік 
шешім қабылдауы тиіс, ол туралы ақпарат Сіздің мобильді телефон 
нөміріңізге 1414 желісі арқылы СМС хабарлама келеді. 

Өтініш берер алдында тексеріңіз:
Өтініште барлық қажетті ақпараттар қамтылуы тиіс: Сіздің 

аты-жөніңіз; мекен-жайыңыз, телефон нөміріңіз; өтініштің мән-жайы 
және себебі; келтірілген шығынның толық немесе шамамен 
алғандағы сомманың көлемі; тұжырымдалған бөлік; өтінішке қол 
қойыңыз. 

Егер органның қызметкері өтінішті қабылдаудан бас тартса, онда 
Қазақстан Республикасы Бас прокуратурасы Құқықтық статисти-
ка және арнайы есепке алу жөніндегі Комитетінің Ақмола облысы 
бойынша Басқармасына жүгінуге болады (Көкшетау қаласы, Акаде-
мик В.И.Вернадский көшесі, 5/3 құрылыс, телефон: 76-18-26. 76-19-
62).

Коррупция – это незаконное использо-
вание лицами, занимающими ответствен-
ную государственную должность, лицами, 
уполномоченными на выполнение госу-
дарственных функций, лицами, прирав-
ненными к лицам, уполномоченным на 
выполнение государственных функций, 
должностными лицами своих должностных 
(служебных) полномочий и связанных с 
ними возможностей в целях получения или 
извлечения лично или через посредников 
имущественных (неимущественных) благ 
и преимуществ для себя либо третьих лиц, 
а равно подкуп данных лиц путем предо-
ставления благ и преимуществ.

Коррупция как социальное явление 
существует практически во всех стра-
нах мира, независимо от политического 
и экономического развития, и отличается 
лишь ее масштабами. Вопросы борьбы с 
коррупцией в различных сферах деятель-
ности, в том числе и органов государствен-
ного управления и власти носят глобаль-
ный характер.

В своем недавнем выступлении Касым-
Жомарт Токаев отметил, что бескомпро-
миссная борьба с коррупцией является 
одним из основных приоритетов государ-
ственной политики. По его мнению, чтобы 
установить верховенство закона и постро-
ить настоящее правовое государство, 
прежде все Президент полагает, что за 
последние годы в этом направлении сдела-
ны важные шаги.

Приняты конкретные меры, введен 
запрет на условно-досрочное освобожде-
ние граждан, осужденных за коррупцион-
ное деяние. К судам, правоохранителям, 

взяточникам и посредникам применяют-
ся жесткие наказания. С прошлого года 
введено всеобщее декларирование дохо-
дов. Эти и другие меры дали ощутимый 
результат, снизился уровень коррупции. 
Однако кардинальных изменений это не 
принесло. Об этом нужно говорить откры-
то. Граждане по-прежнему сталкиваются с 
коррупционными проявлениями в повсед-
невной жизни, – заявил Глава государства.

Касым-Жомарт Токаев сообщил участ-
никам совещания, что он утвердит проект 
Концепции антикоррупционной политики, 
подготовленной по его поручению. Одна-
ко эффективность работы будет оцени-
вать по конкретному результату. Конечная 
цель – формирование общества, чистого 
от коррупции. Особое внимание Прези-
дент уделил искоренению коррупции при 
установлении регулируемых государством 
цен.

Касым-Жомарт Токаев поручил пере-
смотреть всю систему госзакупок и закупок 
в квазигосударственном секторе. Он пола-
гает, что в госзакупках должны участво-
вать производители, имеющие репута-
цию, соответствующую технику, квалифи-
цированных работников и своевремен-
но уплачивающие налоги. Кроме этого, 
Глава государства считает необходимым 
усилить антикоррупционный контроль в 
сфере государственно-частного партнер-
ства. Правительство должно рассмотреть 
вопрос кардинального обновления закона 
о ГЧП.

Президент призвал усилить информа-
ционно-разъяснительную работу среди 
граждан. Необходимо мобилизовать 

все общество на борьбу с коррупцией. 
Внедрением в массовое сознание прин-
ципа «Жемқорлық – індет, онымен күресу 
– міндет» («Коррупция – болезнь, борь-
ба с ней – наш долг») должны совместно 
заниматься все государственные орга-
ны. Касым-Жомарт Токаев также считает 
важным продолжить внедрение принци-
пов проектного управления в госаппара-
те. Всем государственным органам нужно 
активнее вникать в новые форматы работы 
и использовать их на практике.

– В целом надо отходить от старых 
административных методов и повсемест-
но переориентироваться на современные 
технологии управления. Уполномоченно-
му органу по делам госслужбы предстоит 
полностью перезагрузить систему государ-
ственной службы, чтобы она на деле стала 
сервисной и клиентоориентированной, – 
резюмировал Глава государства.

Поэтому противодействие коррупции 
в пределах своей компетенции обяза-
ны оказывать все государственные орга-
ны, организации, субъекты квазигосудар-
ственного сектора, общественные объеди-
нения, а также все физические и юридиче-
ские лица. Только в тесном сотрудничестве 
государства и общества, в общей непри-
миримой борьбе с коррупцией возможно 
успешно противостоять коррупции. Нетер-
пимое отношение к коррупции, к любым ее 
проявлениям должно стать гражданской 
позицией каждого гражданина нашей стра-
ны. Только общими усилиями мы сможем 
победить и искоренить ее.Бурабайское межрайонное управление юстиции.

Искоренение коррупции


